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H. C. Andersen hævdede: »at rejse er at leve« og står det til troende 
så har vi to redaktører virkelig levet i de foregående tre måneder – 
eller helt præcist fra den 6. juni hvor dette projekt begyndte med 
et interview af filial  direktør Allan Eg, Handelsbanken, som er én af 
Sunds Idrætsforenings fire hovedsponsorer.
Vi har nemlig været på en længere rejse i vores hjerteklubs historie 
for at kunne udgive dette 75-års jubilæumsskrift.
Sunds Idrætsforening håber at sunds-borgerne vil se udgivelsen 
som en gave fra klubben – en mulighed for at få indblik i det 
ulønnede og frivillige foreninsarbejdes rolle i lokalsamfundet – og 
som en tak for den opbakning, der gør dette arbejde muligt.
Vort kommissorium var meget frit, blot vi sørgede for en 
god afbalancering af det historiske og det nutidige. Skriftet 
skulle være uden reklamer, men klubben ville gerne give vore 
fire hovedsponsorer mulighed for at fortælle lidt om deres 
virksomheder og om deres bevæggrund for at støtte Sunds IF.
Kilderne til dette skrift er først og fremmest 18 interviews og 
genbrug af Jønnes bog fra 2006, »Kærligheden til den røde trøje«, 
som vi i øvrigt henviser til, hvis der er personer I ikke kan huske 
navnene på. Bogen kan stadig erhverves ved henvendelse til klubben.
Det har været en fornøjelse at lære de fire hovedsponsorer at kende, 
vi er faktisk rigtig stolte af de holdninger og værdier de præsenterer.
Ved gennemlytning af interviewet med Allan Eg må vi give ham ret i 
hans kommentar til Ole O: »I guder, hvor de snakker«. 
Vi er vildt glade for ideen med 4-trins raketten: »drengedrømmen 
om en  professionel fodboldkarrieres muligheder i Sunds 
Idrætsforening«. – Glæd jer til at læse fire søde, spændende og 
fantastiske historier, som beviser at det faktisk lader sig gøre.
Man kan læse Peder Højland Christensens rørende historie igen og 
igen – om minderne tilbage fra midt-fyrrerne om faderens stolthed 
af og opbakning til sønnens fodboldspil, til trods for de missionskes 
holdninger om, »at det kunne føre ud i noget skidt«.
Der er altid nogen, der skal takkes efter en sådan udgivelse. 
Først og fremmest de 18 interviewede, der tog imod os med kaffe 
og alskens lækkerier fra veldækkede kaffeborde – men først og 
fremmest for jeres tydelige kærlighed til Sunds Idrætsforening.
En kæmpe tak til Annie for effektiv sekretærarbejde med tekst-
digitalisering af ni timers – 9 timers – lydbånd. Tak, Annie!
Til slut har vi besluttet også at takke »de sure mænd oppe på 
balkonen« for deres rolle som djævelens advokater.

Sunds, den 2. september 2016
Jønne Maul & Polle Nørtoft



Man må kigge i bøgerne 
når klubben er ældre
end man selv er
Sunds IF fylder 75 år og i den anledning kigger 
formand Ole Olesen både frem og tilbage.

Vi møder Ole i et meget afslappet 
outfit og med sommerferie-skæg-
stubbe på hage og kinder – i færd 
med at afslutte en snak med ma-
lermester Per Husak.
– Kom indenfor, jeg er klar om et 
øjeblik – jeg skal lige have sendt Per 
afsted! – som sagt så gjort og kort 
efter var vi klar til at gå i gang. 

Ole, når du nu slår på glasset og skal 
byde velkommen ved jubilæums-
receptionen hvad er det så du vil 
byde velkommen til?

Jeg vil byde velkom-
men til en fest, en 
markering af 75 år 
– en fest for en klub, 
der har været med til 
at sætte sit præg på 
vores by, været med 
til at gøre byen til 
noget specielt, været 
med til at samle 
trådene. Jeg vil glæde mig over, at 
vi foreningsmæssigt har holdt fast 
i foreningstanken. For mig har det 
været det vigtigste.

Hvordan sikrer du dig at klubben er 
i takt med sin nutid med respekt for 

sine rødder?
Det er en balancegang 
i dagligdagen, at 
skulle bevare historien 
og samtidig drive 
noget fremad – en 
bevidstgørelse af, at 
der er mange andre 
der har sået det, som vi 
nu høster. Den respekt 
er man nødt til at have 
med i sit arbejde – og 
samtidig få klubben til 
at fungere i den samtid, 
den er en del af.
Arbejdet med udgi-

velsen af din bog (Jønne Maul, red.) 
»Kærligheden til den røde trøje«, 
har givet mig en viden i og omkring 
klubben/byen, som gør, at jeg godt 

 – Jeg vil glæde 
mig over, at 
vi forenings-
mæssigt har 
holdt fast i 
forenings-
tanken.
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DBUs sølvnål
– 25 års rent klubarbejde forudsættes

DBUs sølvnål er en 
fornem anerkendelse 
for frivilligt, ulønnet 
lederarbejde. 
Ud over æren følger 
det privilegium at 
have adgang til 
Superligakampe, 
pokalkampe og 
landskampe med 
DBU som arraangør 
m.m.

70 | Gudmund Overby 00 | Anders Knudsen 04 | Ole N. Olesen

00 | Erik Dalbjerg 00 | John Jensen 10 | Peder Vestergaard

Sunds Idrætsforenings 
formænd gennem tiderne
Syv formænd og et formandsskab har stået i spidsen for 
foreningen siden stiftelsen i 1941

Lars Aage Lauridsen blev klub-
bens første formand i 1941, og 
afløstes fem år senere af ikonet 
Gudmund Overby.
Denne sad så på formands-
posten de næste 28 år i træk.

Enestående. Overby, med kæle-
navnet »Gumse«, var forenings-
mennesket, energibundtet og 
ildsjælen. Alt-mulig-manden med 
en enestående personlighed. 
Han afløstes, efter brydnings-
tider i klubben, af et Formand-
skab. Formandsskabets opgave 
var at forsøge at klinke de skår, 
som dannelsen af Motionsklub-
ben MK74 havde afstedkommet. 
Arbejdet lykkedes idet MK74 
efter bare to år blev en del af 
Sunds IF, men med selvstændig 
bestyrelse og økonomi.
Ib Grønborg var nøglefiguren i 
den sammenhæng. Han var både 
initiativtageren til MK74 og den 
person, der efter den nye aftales 
indgåelse kom til at lede klubben 

 

ind i de nye tider. En periode 
præget af økonomiske nytiltag, 
sponsorpenge og reklamer på 
trøjerne. Ib Grønborg var en 
dynamisk, kreativ og visionær 
personlighed, som efter eget 
ønske fik to år i formandsstolen.
Klubben havde skiftende for-
mænd fra begyndelsen af firser-
ne, indtil Ole Andersen igen vars-
lede en stabil formandsperiode. 
Han sad i 11 år indtil 1998, hvor 
SIF fik sin nuværende formand 
Ole Olesen.
»Det fællesskab, hvor det ikke er 
lønnen, som er drivkraften, men 
oplevelserne og samværet vil jeg 
gerne være en del af«. Det var Ole 
Olesens personlige udgangs-
punkt. Han er formanden, som 
kombinerer foreningslivets tro-
fasthed med moderne virksom-
hedsledelse. 
– Han er ildsjælen i en rød trøje.

 – Der skal  
være format 
over tingene.
Gudmund 
Overby 
Formand

 – vi er en 
klub med 
hold
ninger …

kan forstå de tider der var med få 
hold – til i dag hvor vi er over 40 
hold. Det kan jeg godt forholde mig 
til – og netop med afholdelse af en 
jubilæumsreception er der en gyl-
den mulighed til at finde fortidens 
helte frem af gemmerne  – man 
kan ikke tage for givet, at alle kan 
klubbens historie.

Det er fx de færreste af vore med-
lemmer, der kender vore æres-
medlemmer. Men receptionen,  
»Kærligheden til den røde trøje« 
og udgivelsen af 
nærværende jubi-
læumsskrift kan 
være med til at rette 
op på dette forhold.

Brobygger til erhvervslivet,  
skoler og fritidsliv …
Vi er nødt til at have nogle rammer, 
men det vigtigste er dét, der er inde 
i foreningen – hvad er det for nogle 
ting der gør, at man gider komme…

Ja, hvad er det?
– Det er mange ting, men fælles-
nævneren er kvalitet. Unge men-
nesker og familier vil have mere 

kvalitet – ikke kun indholdet, men 
også rammerne. Det betyder blandt 
andet kunststofbane, ordentlige 
faciliteter til omklædning. Det er 
utilfredsstillende at de fleste børn 
skal møde omklædte til træning og 
ikke kan få et bad bag efter – vi er i 
dialog med Herning kommune – vi 
har i lang tid lænet os op af, at det er 

forældre der skal træne deres børn, 
vi vil sikre faglig støtte til forældre-
ne – på sigt skal der evt. ansættes 
personale til at understøtte det ind -

holdsmæssige ved den op gave. 
Kvalitet vil man gerne betale for 
– vi har sponsorer, der ønsker vi 
skal lave et godt produkt.
Vi har sadlet om fra ensidig at 
»sælge« et herresenior 1. hold 
til vores sponsorer, til nu at 
sælge hele klubben – vi er en 
klub med holdninger, vi tager 
ansvar, skaber gode rammer for 
børnene i byen.

Vi gik fra at have 50.000 kr. til 
400.000 kr. i sponsor indtægter – 
holdninger er nemmere at  sælge. 
Det går godt i tråd med, at vi blev 
en del af FCM, de tager sig af vores 
1. hold, vi skal tage os af talenterne 
inden de bliver stortalenter.
Vi skal forstå hvad vi skal tage os af 
– og så skal vi være gode til det! 41-45 |

Lars Aage 
Lauridsen

46-74 |
Gudmund Overby

75-76 |
Formandsskab:
Niels Arne Birk
Søren Døssing
Poul Erik Nørtoft Thomsen

79-80 |
Niels Erik Bilde

77-78 |
Ib Grønborg

83-86 |
Hans Jensen

81-82 |
87-97 |
Ole Andersen

98-  |
Ole N. Olesen
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Sunds Idrætsforenings

Guldnål
 – uddeles ved 15 års frivilligt arbejde i klubben

Sunds Idrætsforenings

Æresmedlemmer
 –  seks personer har indtil videre fundet vej  

til den ærefulde plads på »Wall of Honor« i Sunds IFs klubhus

91 | Anders Vang Nielsen
For sit store arbejde i 
forbindelse med stiftelsen af 
Sunds Idrætsforening  i 1941  
samt for sin altid velvillige 
indstilling over for foreningen 
gennem årene.

03 | John Jensen
For sportsligt engagement 
og ledergerning i Sunds 
Idrætsforening gennem 30 år.

91 | Gudmund Overby
For sit store arbejde for Sunds 
Idrætsforening igennem mere 
end 40 år – hvoraf næsten de 30 
som formand.

03 | Søren Døssing
For engageret 
bestyrelsesarbejde og 
sponsorpleje i Sunds 
Idrætsforening gennem 20 år.

01 | Anton Vorup
Som anerkendelse for frivilligt 
arbejde og interesse for Sunds 
Idrætsforening gennem mere 
end et halvt århundrede.

06 | Ib Grønborg
Som en anerkendelse for 
koordinering og skabelse 
af økonomisk grundlag for 
klubhusbyggeriet i 1973-74 samt 
visionært foreningsarbejde 
gennem 20 år.

Gudmund Overbys

Mindepokal
–  som påskønnelse for en 

usædvanlig/ekstraordinær indsats

Til minde om Gudmund Overbys utrolige arbejdsindsats for 
Sunds Idrætsforening i mere end 50 år,  
uddeler Sunds Idrætsforening i samarbejde med 
Handelsbanken Sunds og Nordea Sunds en ærespokal.

04 | Kaj B. Kristensen

12 | Søren Peder Jensen

03 | Bjarke Therp

11 | Bo Mortensen

15 | Peter Davies

09 | Per Kjær Jensen

08 | Jesper Lauridsen

13 | Jesper Bangsgaard

07 | Kitt Kok

02 | Pia Krøjgaard

01 | Ole  N. Olesen

06 | Anne Kathrine Mau Olsen

05 | Per Vallebæk

14 | Karsten Møller & Per Husak

10 | Willy B. Nielsen

99 | 
Erik Dalbjerg

99 |
 Anders Knudsen

04 |
Ole N. Olesen

01 |
John Jensen

10 |
Peder 
Vestergaard
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ting, men for at gå tilbage til 
Handelsbankens sponsorat så 
går det jo en del år 
tilbage. Fra starten 
var det Midtbank, 
der sponsorerede 
Sunds IF. Jeg er 
faktisk ikke klar 
over, hvor mange 
år det går tilbage 
(40-50 år, red.). Jeg 
er selv formand i 
Herning Cykelklub, 
og vi har med 
Handelsbanken 
og tidligere Midt-
bank – Danmarks 
længste hovedsponsorat med en 
cykelklub – et sponsorat der går 

over 40 år tilbage, så der er rigtig 
meget tradition i det – ligesom 

i det engagement vi har 
med Sunds IF.

– Hvorfor har I et 
hovedsponsorat i  
Sunds Idrætsforening? 
– Det har jo ikke været 
et hovedsponsorat hele 
tiden. Men for et par år si-
den kom muligheden – og 
da Sunds IFs formand, Ole 
Olesen kom på besøg og 
spurgte, om vi havde 
lyst til at gå ind i et 
hovedsponsorat, 

havde vi ingen betænkelig-
heder med det.

– Kan du sige noget om,  
hvad årsagen var til det?
– Det er der mange gode 
grunde til. For det første er 
Sunds IF den fodboldklub 
i kommunen, der har den 
største ungdomsafdeling, 
og så er det en klub, der arbej-
der bredt med både piger og 
drenge. Der er en stor foræl-
dreopbakning og en engageret 
træner- og lederstab, så rigtig 
mange er involverede i klubben 
– og samtidig er disse menne-
sker potentielle kunder hernede 
i banken. Men vores sponsorat 
er også en mulighed for at give 
noget tilbage og dermed beløn-
ne de gode initiativer, der er i 
Sunds IF.

– Hvor meget vægter 
det kommercielle i jeres 
engagement i klubben?
– Selfølgelig har det 
en betydning – vi er da 
glade for at vise vores 
logo, for lokal synlighed 
er vigtig for os. Når jeg 
kommer ud i klubben 
møder jeg da både 

kunder og ikke kunder, men jeg 
render altså ikke rundt og deler 
visitkort ud. Selvfølgelig har vi en 
kommerciel vinkel, men det er 
mindst lige så vigtigt, at vi støt-
ter et godt formål med udvikling 
af børn og unge – piger og dren-
ge, omgivet af voksne, der gør 
en kæmpe, frivillig indsats. Det 
vil vi gerne støtte – selv om det 
ikke er nogen hemmelighed, at 
danske virksomheder i dag i den 
grad skal have focus på omkost-
ningerne. Det til trods valgte vi 

altså for et par år 
siden at udvide 
vort sponsorat i 
Sunds Idrætsfor-
ening.

– Hvilke områder 
skal Sunds IF 
have focus på i 
fremtiden?
– Sunds IF skal 
passe på det de 
har: en stor og 

stabil ungdomsafdeling. 

Stabilitet giver loyalitet
Den succes klubben har her, er 
baseret på det gode arbejde, der 
foregår i hverdagen og det er 
det arbejde, der gør at forældre 
og børn bakker op om klubben. 
Det skaber stabilitet og loyalitet 
– lidt i kontrast til den sportslige 
succes man kan »låne« sig til i 
seniorafdelingen, i hvert fald på 
herresiden. Det er ofte en flygtig 
størrelse. Potentielle spillere 

er ofte i opbrud – 
både uddannelses-, 
arbejds- og 
familiemæssigt 
… og så kan 
der jo komme et 
bedre tilbud fra 
naboklubben! 

 – Sunds IF 
skal passe 
på det  
de har …

 –  jeg 
render 
altså ikke 
rundt 
og deler 
visitkort 
ud …

 – belønne 
de gode 
initiativer, 
der er i 
Sunds IF

 – vi er da 
glade for at 
vise vores 
logo …

Goddag og velkommen i

 
– Sæt jer ned og lad os få en kop kaffe –  
og lad mig så høre, hvad I har på hjerte

Nogenlunde sådan lød ordene 
da to Sunds IF repræsentanter 
mødte op til et aftalt interview 
i Handelsbanken på Sunds 
Hovedgade – og det var jo en 
dejlig velkomst.

Anledningen til vores besøg 
var indsamling af materiale 
til nærværende publikation, 
som udgives i anledning af 
Sunds Idrætsforenings 75 års 
jubilæum.

– Tak for den pæne modtagelse. 
Må vi bede dig præsentere dig og 
dernæst fortælle lidt om længden 
af sponsoratet med Sunds IF?
– Det vil jeg gerne: Jeg hedder 
Allan Eg og jeg har været her i 
Sunds-afdelingen i 3 år, men har 
været i Handelsbanken i 5 år og 
ellers har jeg lavet en del andre 

75 år75 år
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Stiftelsen 1941:

Vi ser lidt tilbage 
– og forløberne startede i 1919 …

Man giver 
lidt tilbage
af det – 
man har fået 
af klubben!
 – Anders Knudsen er en besindig mand, men 
hans ord har vægt og der lyttes når han 
tager ordet. Han har været medlem af Sunds 
Idrætsforening i næsten 50 år.

 – gi’ jer 
selv… 
hele 
tiden.
Anders 
Knudsen 
Fodboldtræner

Vi er ved at åbne porten ved 
indkørslen til Anders og Kirstens 
hus på Skalmejevej i Sunds. »Pas 
lige på, at ungerne ikke løber ud« 
siger Kirsten med et stort smil. Hun 
er kommunal dagplejer og der 
er stadig et par børn, der ikke er 
hentet af forældrene. »Velkommen 
– Anders er lige ved at stille noget an 
til jer omme bag ved«. 
Vi er på besøg for at 
lave et interview med 
en af »bærerne« i SIF i 
anledningen af klub-
bens jubilæum: 

Fortæl lidt om hvordan 
det hele begyndte, 
Anders.
– Jeg begyndte som 
9 årig og blev træner 
som 16 årig. Jeg har 
haft mange gode 
oplevelser og samtidig 
gode ledere, som gav mig appetit 
på at blive ungdomstræner, være 
med til at præge unge mennesker. 

Som træner har jeg fulgtes ad med 
Erik (Dalbjerg, red.) i mange år – og 
spillede selv samtidig.
Det har ikke altid været lige let. 
Engang kunne man godt have 30 
spillere og få det til at fungere, –  
i dag skal der meget mere til, der 
skal være et andet fokus, unge 
mennesker i dag stiller større krav til 
deres træner, der skal nogle andre 
ting til, de skal aktiveres – de var 
noget mere autoritetstro dengang 

man bare kunne forlange, 
at de skulle give sig selv … 
hele tiden, men man har 
villet det – og har selvføl-
gelig også en kone der har 
bakket én op, siger Anders 
med et skævt smil.

Hvad kræves der i dag, for at 
være en god træner?
Engagement er en stor del 
af det at være træner – du 
kan godt blive for teore-
tisk, folk vil gerne have lidt 

gentagelse, at kunne kende det fra 
gang til gang – uden nødvendigvis 
at finde på noget nyt .

Jeg er holdleder for serie 5 i dag, 
de snakker med en anden jargon 
end dem fra 55+ . Men det er stadig 
inspirerende at have med menne-
sker at gøre.

Hvordan ser du klubben i dag:?
At drive en klub i dag er som at dri-
ve en stor virksomhed – store krav, 
det skal drives professionelt, det 
var mere simpelt dengang. Der er 
meget mere administration bagved, 
end for 40 år siden – store krav til 
ledere – større krav fra spillerne til 
træneren – det er en kamp, at sørge 
for at spillere og forældre, har en 
følelse af, at det er deres klub, de 
skal være med til at drive klubben, 
det er et stort arbejde at få det til at 
spille i dag.

Hvad er dit råd til klubben  
hvis de skal følge med udviklingen?
Bevare det gode ry klubben har, ved 
at have gode ledere og dygtige træ-
nere – have styr på det –  og så skal 
man sikre sig et godt sammenhold 
– børnene i byen skal fortsat have 
gode oplevelser i klubben!

41 |  SIFs førstehold i B-rækken – og nej, spilleren yderst til højre har ikke 

glemt sit fodboldtøj – han skiller sig ud fordi han er træneren Peder 

»Simmelkjær« Nygaard. Den oprindelige klubdragt var påvirket af 

krigen – nationalfarverne rødt og hvidt!

39 |  Sunds Boldklub – bemærk nr. to st. fv.  
barber Lars Aage Lauridsen, også 
fremhævet i det ovale billede, 
som i 1941 bliver Sunds IFs første formand.

19 |  Sunds Boldklub – fra dengang man spillede 
med krave og slips! 
Spilleren bagest til højre er Ejner 
Christensen – faderen, som i 1946 cyklede 
over stubmarken for at hente sin 17 
årige søn, Peder »Boon’« Christensen så 
denne kunne få sin debut på Sunds IFs 
førstehold. Læs artiklen længere fremme i 
publikationen. 
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1944 – 52

Stadionindvielse m.m.
– og krigens afslutning

45 |  Symbolsk billede fra én af tre venskabskampe, som 
fejring af Befrielsen – mellem Sunds IF og et hold  
af engelske piloter og mekanikere fra Flyvestation Karup

44 | …  til stadion og opvisnings-
kampen mod Brande

44 |  En stolt formand flankerer 
optoget gennem byen –  
her Stationsvej

44 |  13. august indvies det nye stadion og klubhuset

46 |  Den nyvalgte og travle 

formand, Gudmund Overby, 

cyklede ofte til Herning for at 

købe rekvisitter til klubben

44 | …  og fortsætter i medvind ad 
Strandvejen forbi Præsteboligen

Vil gerne  
gøre en forskel
Sunds Idrætsforening har et produkt der virker

Det er vores første interview uden 
for de interviewedes egne rammer, 
men der er stadig kaffe i kopperne 
foran os. Vi sidder i klubhusets 
kantine sammen med Jesper 
Bangsgaard, der er næstformand 
i sportsudvalget og foreningens 
webmaster. 

Jesper flyttede til Sunds sammen 
med sine forældre og lillesøster som 
3-årig – flyttede væk igen som 19-20 
årig, men fik job i Sunds og flyttede 
tilbage – og har boet her de sidste 
16 år. Han har spillet fodbold fra han 
kunne gå og været træner siden 
17-18 års-alderen. Han trænede egne 
børn til de stoppede – og fortsatte 
så med udvalgsarbejde.

Hvad fik dig til at gå ind i 
foreningsarbejdet?
– Jeg synes jeg kan gøre noget, 

der er til glæde for andre. Der er en 
tilfredsstillelse i, at kunne gøre en 
forskel – jeg har valgt noget jeg selv 
synes er spændende. Det er her jeg 
har lyst til at bidrage.
Til en bemærkning, om forældre-
nes tilknytning til klubben har haft 
betydning på valgene svarer Jesper: 
– Det har jeg egentlig ikke tænkt over, 
men det har det da sikkert. 

– Sportsudvalget er delt op, så vi 
specialiserer vores opgaver.
Jeg er kontaktperson til FCM-samar-
bejdet og jeg tager mig af hold-
tilmeldinger – hvilke hold slår vi 
sammen, hvem kan vi sætte ind som 
ledere, og så fremdeles.

Hvad ser du som klubbens styrker?
– Organisationen, vi har styr på 
hvordan vi udfører opgaven – det er 
ledermæssigt en styrke.

Men vi mangler hele tiden folk til at 
få det fuldført – derfor kan det godt 
glippe med de rigtige informationer 
til alle, men der er en plan for hvordan 
man skal være leder i SIF.
Sårbarheden er, at det hele skal 
fungere på frivillig basis.
Men vi overlever fordi vi har styr på 
tingene, og fordi vi har et produkt 
der virker.
Baneanlægget herude er super – 
klubhus og omklædning trænger til 
et løft – de mindste årgange klæder 
om hjemme, vi mangler i den grad 
plads – men der arbejdes på at 
forbedre det.

Hvad er dit ønske til jubilaren
– Mit ønske og min forventning 
er, at vi lykkes med »FANTASTISK 
FODBOLDSTART«. Vi kan godt finde 
på nye tiltag til de yngre, men det 
sværeste er at fastholde dem, når 
de bliver ældre. Udfordringerne er 
størst omkring U17 – de tager på 
efterskole, og det er svært at få dem 
tilbage. 

Ser du Sunds IF som en sportsklub, 
socialklub – eller ?
– Vi må ikke glemme, at det er 
en fodboldklub – men det er en 
bredde fodboldklub.  
Der skal være plads til dem, der vil 
udfordres, men der skal også være 
plads til bredden – og det er det, 
der er svært. Det er svært ledermæs-
sigt at kunne få begge dele, men 
det sværeste er, at finde ledere til 
bredden.

 – Jeg synes jeg 
kan gøre noget, 
der er til glæde 
for andre …
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Pokalen til Årets

Ungdomsleder
 –  tildeles en leder, der forfølger klubbens målsætninger  

og via sit engagement og gode eksempel  
virker inspirerende på både børn og voksne.

13 | Peter Davies

02 | Kim Kristensen

98 | Bjarke Therp

94 | Per Husak

06 | Christian Clausen

93 | Leif Christensen

09 | Thomas Jensen

15 | Susanne Bjerrum Jensen

00 | Johnnie Jakobsen

99 og 03|  
Anders Knudsen

01 | Jan Højgaard

08 | Henrik Mortensen

14 | Martin Beck Larsen

91 | Brian Jensen

96 | Gunnar Skærlund

97 | Ole N. Olesen

11 | Lennart Jensen

07 | Per Vallebæk

92 | Hans Hansen

95 | Erland Petersen

05 | Marius Jakobsen12 | Morten Therp

90, 04 og 10 |  
Jesper Bangsgaard

Mega glad  
og stolt …
– Sunds IF valgte Sanne som årets ungdomsleder i 2016

Det var ikke fordi vi alligevel skulle 
ned til Sanne og Thomas Jensen 
for at interviewe Oliver, at det blev 
Sanne der blev valgt til at bidrage 
til vores jubilæums-
skrift. Vi ville gerne 
have pigerne repræsen-
teret – og så var det jo 
oplagt at vælge årets 
ungdomsleder

Hvorfor blev du aktiv 
ungdomsleder i Sunds IF?
– Min tid i SIF starte-
de fra sidelinjen, som 
forældre, hvor jeg fulgte 
Oliver, og så alle hans 
kampe.
Vi har en datter der er to år yngre og 
da hun sagde hun gerne ville spille 
fodbold, ynes jeg det var mega fedt 
– jeg har selv spillet i sin tid. Efter 
et år manglede de en træner, så jeg 
startede for 4-5 år siden som hjæl-
petræner/træner for pigerne.
I og med at Thomas bruger meget 
tid på Oliver og hans sport, så synes 
jeg, at jeg skulle gøre noget for 
Lærke.

Oplever du, at det er anderledes at 
træne piger end drenge?
– Ja, pigerne har en lidt anden 
indstilling end drengene, der er  lidt 
mere »tøsefnidder« der skal tages 
hensyn til – tænke lidt over hvordan 
man snakker til dem, men man kan 
godt forlange noget af dem – de vil 
gerne. – Pigerne starter typisk fordi 
veninderne spiller – drenge starter 
fordi de vil spille fodbold…

Hvor stor er jeres pigeafdeling?
– Der er ved at være mange piger i 
klubben. På U12-13 er der 17 spillere
Vi har lige haft et U14, der smuldrer 

lidt, fordi der er nogen 
der flytter, andre falder 
fra – pigerne vil gerne 
gå til den, men det skal 
også være sjovt. Der 
skal være hygge, der 
skal være begge dele. 
De er mere afhængige 
af det sociale. Pigerne 
ser ikke så meget fod-
bold på tv som drenge-
ne, derfor tror jeg ikke 
de har forståelse for, 
hvor man skal stå på en 

bane – af den årsag bliver der ofte 
mere klumpspil hos pigerne.

Nu vil pigerne vinde
– Da vi spillede semifinaler om Jysk 
Mesterskab i vores række –  og 
tabte, sad de og græd og var kede af 
det, selv om de tabte til nogen, der 
var bedre. Det synes jeg er en fed 
indstilling. Selv min egen datter sad 
og græd – det har hun aldrig gjort 
før. Nu vil vi gerne vinde, når vi har 
muligheden for det. Dem jeg har 
haft de sidste 4 år, de udvikler sig 
rigtig meget også på det plan.  
Det er ikke længere kun for sjov.

Hvordan har ligestillingen det i 
klubben – har I de samme betingelser 
som drengetrænerne?
– Det er op til den enkelte træner, 
vi har samme vilkår og muligheder, 
rammerne er Ok – 

Vi har fået tilbudt ekstra teknisk træ-
ning og coaching. Desværre kunne 
vi ikke finde en dato – kunne ellers 
have været fedt – også for mig som 
træner at se en anden måde at gøre 
det på. Klubben er OBS på at give os 
de tilbud der er.

Nu til noget helt andet: Hvordan var 
det at få en træner/lederpris?
– Ingen tvivl om at jeg er enormt 
glad for prisen. Indimellem er man 
ved at smide håndklædet og sige 
»åhhh, jeg gider ikke det her«.
– Men der skal ikke ret meget til at 
gøre én glad – når pigerne siger: 
»Det var en god træning i dag« for 
når man arbejder med piger, får 
man meget tilbage.
Thomas har næsten ikke sagt noget 
under hele interviewet blander sig: 
»Den har hun fået fordi hun har 
taget ansvar og er seriøs. Hun har 
kæmpet og fået tingene til at gå op, 
og hun bruger rigtig meget tid på at 
forberede sin træning!«

 – når man 
arbejder 
med piger, 
får man 
meget 
tilbage
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1953 – 66

Junior Danmarksmestre
– dilettant og Hammerum Herredsmestre

53 |  Juniorholdet Danmarksmestre DDSG&I …

66 |  … og »juniorerne« 13 år efter

63 |  Årets Old-boys hold havde flere koryfæer – bl.a. to æres-
medlemmer,  et par »boon’er« og sin samtids bedste, 
offensive midtbanespiller.

64 |  De regerende Hammerum Herredsmestre i 
drengerækken. Af dette kuld var tre med til 
at spille klubben i serie 1 i 1973

55 |  Dilettantforestillingerne var 
vinterens højdepunkt i byen – Sunds 
Idrætsforening var udfarende kraft og 
fik hjælp fra »skuespiltalenter« fra byen.  
Entreen skæppede godt i klubkassen!

78 |  Jørgen Vestergaards 
forgyldte støvle fra 1953 – 
skænket i anledning af 25-års 
jubilæet af SIFs Motionsafd.

Genskabte hurtigt  
mit netværk  
i klubben
– Motionsafdelingen i Sunds IF er vores loge

– Vi må hellere sætte os indenfor, 
der er for varmt på terrassen. 
Hans Buhl byder os velkommen, 
men vi skulle da lige ud at se 
haven først. Den er nemlig anlagt 
med kunstgræs, som vi jo drøm-
mer om at få på vores trænings-
anlæg i en nær fremtid.
Hans har i mange år været hold-
leder i motionsafdelingen og i den 
egenskab udpeget til at bidrage til 
jubilæumsskriftet.

Hvordan var det at vende hjem til 
barndomsbyen og din gamle klub?
– Det var helt pro-
blemløst, jeg satte 
mig på bænken og 
meldte mig klar hos 
holdlederne, det var 
Peter Vestergaard og 
Øster, der stod for 
det, året efter Viggo 
og Falsig og året  
efter blev det mig
Så havde jeg to 
7-mands hold at 
stå for, det har jeg 
haft siden – for hver 
gang jeg lægger op 
til kampvalg får jeg at vide, at det er 
en livstidskontrakt – det må det jo 
så være, så længe jeg selv er med, 
godt at bestemme det hele – og der 
er en god stemning  
på de to hold…

Du var jo væk i nogle år – hvilke 
forskelle har du oplevet i andre 
klubber sammenlignet med Sunds 
Idrætsforening?

– Der er stor forskel; i de 23 år jeg 
har været væk, har jeg spillet i flere 
klubber, fx FB – udmærket sted, 
men der var ikke den klubånd som 
i Sunds, man skulle være dobbelt så 
god som de andre for at være med.
Kom tilbage til Jylland i 1989 – til 
Vildbjerg og prøvede VSF, men kun-
ne dårligt nok komme på 2. holdet,  
og snakke til mig ville de ikke. 
Jeg svor, at hvis jeg nogensinde fik 
noget med fodbold at gøre, skulle 
alle der kom, tages ordentlig imod.
Skiftede til Sinding hvor Allan Jør-
gensen (gammel ven og holdkam-

merat i SIF) trænede. Der 
var jeg i 12 år – til sidst 
som spillende træner.

Tilflyttere
 – Der er jo visse fordele 
ved at være »indfødt«. 
Man hører fx tit fra 
tilflyttere: »Det er f..... 
uretfærdigt at du kan 
komme tilbage og 
blive accepteret med det 
samme – vi bliver det 
aldrig«.
Startede med at spille 

på 40+, det var nemt at komme på 
hold der, nemt at blive accepteret, 
jeg kendte dem jo alle sammen.

Nogle taler om en speciel »Sunds
ånd« – har du mødt den?
– Ja, det mener jeg. Vi er blevet op-
draget – der var ikke så mange mu-
ligheder dengang, jeg tror det ligger 
i tiden, vi hjalp hinanden, nogle blev 
trænere, andre blev hjælpetrænere, 

det var en del af at være i klubben, 
at man ydede noget. Indbegrebet 
af at være leder og være klub, det 
er for mig en naturlig del – at sidde 
på bænken i omklædningsrummet 
efter kampen – det er vores loge.
Man bakker op om hinanden, der 
er naboskab og netværk – Kun For 
Mænd er et godt eksempel på en 
gruppe, der holder sammen.

Man hører på vandrørerne at der 
råder en vis »børnehavementalitet« 
når dåbsattesten viser 40+ 
er der noget om det?
– Hvis ikke der var nogen der tilret-
telagde det for dem, kom de aldrig 
ud at spille kamp …  kommer det 
med et skævt grin fra holdlederen, 
der aldrig har været fedtet i tredje 
halvleg – for som han selv siger: 
»Jeg gi’r øl efter kampen – jeg er jo 
den, der har bedst råd til det!«
– Så der er altså en naturlig årsag til 
hans mange genvalg til posten!

 – Jeg gi’r øl 
efter kampen, 
jeg er jo den, 
der har bedst 
råd til det! 
Hans Buhl 
Holdleder
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Sunds IF er for mig mere
hjerte end hjerne
Det startede da Victor begyndte at spille og jeg 
registrerede det kæmpearbejde træner og holdledere 
udfører for at få det hele til at fungere.

Vi sidder ved mødebordet i et lyst og smagfuldt møbleret lokale med frit 
udsyn gennem store glaspartier til det omkringliggende landskab og 
resten af administrationen i virksomheden ReklameTryk, der har til huse 
langt ude på landet i Sunds. 
På den anden side af bordet sidder direktøren, Richard Lodahl, hvis firma 
er én af fire hovedsponsorer i Sunds Idrætsforening.

Tak fordi du tog dig tid til at tale med 
os i anledning af jubilæet.  
Vil du begynde med at fortælle lidt om 
hvordan dit samarbejde med  
Sunds Idrætsforening begyndte?
– Mit samarbejde med SIF startede 
ret tilfældigt for ca. 10 år siden, jeg 
skulle give et tilbud til trykning af 
bogen »Kærligheden til den røde 

trøje«. Jeg stillede spørgsmål til 
bestyrelsen, om hvad de brugte 
deres penge til – det gjorde at deres 
avisannoncer blev sløjfet – der blev 
brugt sindssygt mange penge til 
annoncer.  – Vi kom med en ny idé 
til dem, om hvordan de kunne mar-
kedsføre idrætsforeningen.
Jeg tror Ole O. syntes om ideen og

så spurgte han om jeg ville være 
sponsor – og det ville jeg jo så.
Der var så også lige det, at min søn 
startede som 4-5 årig i klubben og 
jeg blev benovet over alt det arbej-
de trænere og ledere gør – hvor vi 
forældre egentlig bare parkerer dem 
og at der så i den grad bliver taget 
hånd om dem.

Vil du uddybe hvad klubben gør godt?
Det er en meget ambitiøs klub, det 
kan jeg godt lide, det er en stor klub 
i forhold til byens størrelse – der er 
mange ildsjæle…det er ikke kun 
bestyrelsen, det er trænere, hold-
ledere…der er mange der gør et 
frivilligt arbejde for at få det hele til 
at hænge sammen…det er impone-
rende.

Hvordan synes du Sunds IF  
kan/skal udvikle sig?
Der bliver gjort rigtig meget, blandt 

 – jeg hjælper 
på en 
anden 
måde 
Richard 
Lodahl 
Hovedsponsor

andet samarbejdet 
med FCM – jeg synes 
ikke faciliteterne 
omkring klubben er 
gode nok – klubhus, 
omklædning er noget 
gammelt l… – kan 
man ikke finde ud 
af at lave noget sammen med de 
andre institutioner…jamen, hvad 
kan man så?
At en superklub med så mange 
medlemmer har så dårlige facilite-
ter, det er for dårligt…jeg tror på, at 
man kan komme langt ad frivillig-
hedens vej…politikerne skal ud og 
se det – der er ingen tvivl om, at der 
kommer flere sponsorer når tingene 
er i orden.

Mange måder at hjælpe på
– Der er en stor berøringsflade, men 
bakker virksomhederne i Sunds 
nok op om fodboldklubben? Vi har 
mange ansatte her, der har børn der 

spiller fodbold – de skal 
da have nogle drikke-
dunke, nogle trøjer osv. 
Det er virksomhederne 
der skal være med til at 
bakke op om det her.
Dem der sidder i besty-
relsen har siddet der i 

mange år, (ikke noget galt i det) de 
gør et kæmpe arbejde.
Nogen gange skal man tænke ud 
af boksen, lave nogle små udvalg, 
knopskydning – for at komme vide-
re. Det er altid de samme soldater. 
Kunne man finde flere ildsjæle? 
Man skal passe på at ildsjælene ikke 
brænder ud! Jeg har ikke så meget 
tid selv, så jeg hjælper på en anden 
måde.

Har lige hørt om, at der er en 
mande klub i Sunds – der kunne man 
godt finde nogle mennesker…
Sådan en underklub er en genial 
idé…

 – jeg synes 
ikke facili-
teterne  
omkring 
klubben er 
gode nok
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Glæder mig mest  
til at se mine  
kammerater
 – udtaler endnu et spirende frø fra  
Sunds Idrætsforenings ungdomsafdeling … 

Vi har sat Mathias stævne i klub-
huset sammen med faderen, Claus 
Rasmussen, for at få en snak med 
dem, men mest med Mathias, om 
han allerede nu skulle
have drømme om sit 
fodboldspil.
Mathias er første trin 
i en fire-trins raket 
– hvor vi forsøger at 
fortælle historien om, 
hvordan drengedrøm-
men om en professi-
onel fodboldkarrierre 
sagtens kan begynde 
i en klub, som Sunds 
Idrætsforening når 
blot de rigtige forud-
sætninger er til stede.

Mathias er 10 år, bor på en gård i 
Simmelkjær sammen med sin mor, 
far og to søstre – og han elsker at 
spille fodbold.

Mathias, prøv lige at fortælle os: hvad 
er det med dig og den der fodbold?
– Jeg spiller på U12 og U13, ja, og så 
spiller jeg også sammen med dem 
på min egen alder – jeg rykkede op 
fra 0. til 1. klasse og rykkede med i 
fodbold, de var ikke så mange på 
holdet, så jeg kom med der.
Jeg har det fint med højden, jeg er 
højere end mange af dem og kan 
godt følge med. Her blander far 
Claus sig lidt: – Fysisk er der somme-
tider lidt problemmer når du spiller 

med de ældste. – Nåh ja, jeg har da 
prøvet at blive væltet.

Hvornår begyndte du at spille 
fodbold?
– Da jeg var 2 år fik jeg 
et mål, så var det ud i 
haven hele tiden…
Spillede med kamme-
rater fra børnehaven, 
jeg var nok den eneste 
der gik til fodbold.

Hvis du skulle pege på 
noget, som du er god til 
ved fodbold, hvad skulle 
det så være?
Jeg er god til hoved-
stød, drible frem i 
banen, afleveringer…

Hvornår begyndte du at spille i klub?
– Jeg startede som 5-årig i Sunds, 
men da havde jeg spillet et år 
i Ilskov. Min træner var Ulrich 
Meedom, men han stoppede – så fik 
vi Poul Henning Thomsen – træner-
ne kan lære mig alt. Hvis man ikke 
forstår øvelsen, tager de skylden, 
siger de ikke har forklaret eller vist 
det ordentligt – så prøver vi igen.

Hvad glæder du dig mest til  
efter en lang sommerferie?
Glæder mig mest til at se kammera-
terne igen, det er ikke alle jeg går i 
klasse med, de er 2 år ældre, jeg ser 
dem ikke til hverdag, nogen går 

på Skalmejeskolen…og så lave det 
man elsker…

Hvad drømmer du om, når du sådan 
går rundt og spiller fodbold?
Jeg drømmer om at blive udtaget 
– alle klubber i Herning kommune 
deltager – der skal udtages 5 til 
akademiet – drømmer om at gå 
videre, måske skifte til Ikast på et 
tidspunkt …

Ved du hvorfor du sidder her?
Jeg har hørt at det er fordi der er et 
jubilæum …tjooov jeg er helt blank

Ja, det er rigtigt – men du sidder her jo 
også fordi du er blevet udtaget til det.
Interviewt er ved at være slut, men 
Mathias når at fortælle at hans store 
idol er Messi fra Barcelona og han 
kan bedst lide at spille på den  
centrale midtbane.
Far Claus konkluderer: – Så længe 
hans trænere i Sunds kan tilbyde 
Mathias udvikling, bliver han her og 
dyrker kammeratskabet.
Den dag de siger, »nu skal Mathias 
have nye udfordringer«, skal vi have 
en fælles snak…

Sunds Idrætsforenings

Guldnål
 – uddeles ved 15 års frivilligt arbejde i klubben

13 | Kim Kristensen

98 | Martin Kristensen

03 | Jens Kock

15 | Kaj Jørgensen?

13 | Ole Hammer

07 | Per Husak

06 | Jønne Maul

08 | Niels Erik Bilde

97 | Leif Christensen

11 | Morten Therp

15 | Erik Kiilerich

97 | John Nielsen

13 | Jack Madsen

95 | Bjarne Skodborg

01 | Niels Arne Birk

11 | Jesper Bangsgaard

94 Ole Andersen

15 | Kitt Kok

12 | Allan Jørgensen

98 | Kjeld Jensen

09 | Pia Krøjgaard

13 | Henrik Mortensen

14 | Hans Buhl

10 | Ronald Boysen

97 | Poul Erik Nørtoft

09 | Jørn Sørensen

05 | Willy B. Nielsen

13 | Jan Højgaard

12 | Ole Petersen

 – trænerne 
kan lære 
mig alt…
hvis man 
ikke forstår 
øvelsen,  
tager de 
skylden …
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75 år
1941 – 2016

»Hvis du 
ønsker at give 

en jubilæumsgave 
vil vi blive glad for 

et økonomisk bidrag 
til vores kommende 
kunstbaneprojekt«

 Gaven kan indsættes på konto i 
Handelsbanken 7613 1005027.

Sunds IF i dag
– med kurs mod fremtiden

Forældre og  
frivillige ledere  
er vigtige faktorer i 
Sunds Idrætsforening
Mor og far har en afgørende 
betydning for børnenes trivsel 
i foreningsmiljøet.

Sunds IF ønsker at skabe en god dialog med 
forældre omkring ungdomsarbejdet.
Det kræver åbenhed omkring vores rammer 
– fremadrettet vil dette blive givet på 
forældremøder for hele ungdomsafdelingen. 

I Sunds If har vi valgt, at ungdomsarbejdet har sit 
udgangspunkt i DBUs holdning og handlinger, 
hvor vi har fokus på udvikling for den enkelte 
spiller og ikke alene holdets 
resultater. 

Vi vil skabe et trygt og positivt 
udviklingsmiljø på børnenes 
præmisser, hvor vi vægter træning 
mere frem for kampafvikling.

Erfaringerne viser, at mor og far 
har en afgørende betydning for 
børnenes trivsel og fastholdelse i 
foreningsmiljøet.

Derfor arbejder vi med høj forældreinvolvering i 
ungdomsarbejdet. Sagt med andre ord, når man 
melder sit barn ind i Sunds IF melder man sig også 
som forældre ind i foreningen, bedst illustreret ved  

Fantastisk fodboldstart.

Vi forventer simpelthen, at 
forældrene er med i de forskellige 
opgaver omkring holdet og i Sunds 
IF som forening. Ungdomsarbejdet 
er organiseret, så forældre kan 
være sammen med børnene i 
veldefinerede og afgrænsede 
arbejdsopgaver, som gør det muligt 
at give en hånd med.

 – Vi forventer 
simpelthen, 
at forældrene 
er med i de 
forskellige 
opgaver omkring 
holdet

Indbydelse til:

Jubilæums
RECEPTION
I anledning af Sunds Idrætsforenings 75 års jubilæum
afholdes Jubilæumsreception,

Lørdag den 8. oktober kl. 13:00 – 16:00
i klubhuset, Idrætscenter Sunds Vest.

Vi ser frem til nogle hyggelige timer sammen med  
særligt indbudte gæster, venner af huset – 
og folk med relation til klubben –  
som vil være med til at festligholde dagen  
sammen med os og vore frivillige ledere og trænere.

I forbindelse med receptionen 
er klubben vært ved et let traktement.

På bestyrelsens vegne

Ole N. Olesen
foRmand
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Pigeraketten lander i Sunds – et DBUs arrangement for piger 

mellem 5 og 11 år. Det er en rejse rundt i »universet« for pigerne hvor 

oplevelser med fodbold og samarbejds-øvelser venter. Ideen er at 

pigerne gennem fodbold kan øge deres sociale kompetencer, samt 

få en god start på et aktivt liv. Samtidig har Sunds IF også sat fokus 

på pigefodbolden. Vi oplever, at der er flere og flere piger der spiller 

fodbold. U13-U14 pigerne hjælper til ved Pigeraketten  

og har en god oplevelse med at prøve det  

at være hjælpe instruktør i nogle timer. 

Vores håb er, at være med til  

at gøre dem aktive som frivillige.

Fodboldskolen i Sunds IF har været afholdt i 9 år,  
med meget stor succes. Der er mellem 80 og 120 børn i alderen 
8 – 14 år. Fodboldskolen afholdes den sidste uge i skolernes 
sommerferie, hvor børnene har træning og leg, hver dag 
mellem kl. 9,00 og 15,00. Det har været en fornøjelse at have 
med disse glade børn at gøre, og se hvordan de udvikler sig i 
løbet af ugen, både på det fodboldmæssige og det sociale. Det 
er en uge der giver os som ledere og trænere meget energi.
Vi håber i fremtiden også at se dig.

Sunds IF har med succes indført en ny start for de yng-
ste børn. Med erfaringer fra DBU´s Mikrofodboldskole og 
de to seneste års fantastisk fodboldstart har vi valgt, at 
alle nye børn i fodboldklubben skal starte sammen med 
deres forældre, som grundlag for deres første møde med 
Sunds IF.
Vi vil sikre, at de grundlæggende holdninger og handlin-
ger til børnefodbold kommer til kendskab for alle i for-
bindelse med opstarten.
Der er tale om et forløb, som strækker sig over 4 tirsdage. 
Hvert modul varer ca. 2 timer og indeholder fodbold lege, 
teori, og information fra Sunds IF.

Peter Gandrup og Peter Davies er de faglige 
ansvarlige for Fantastisk Fodboldstart.

16 | Pigeraketten – Søren Peder Jensen med sine dygtige hjælpeinstruktører 16 | … og Lupus kiggede forbi – så er der jo altid sjov i gaden!

75 år75 år
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Oliver vil være 
professionel 
fodboldspiller
 – og drømme starter også i Sunds Idrætsforening

Vi er taget på besøg hos Oliver der bor sammen med sine for-
ældre, Sanne og Thomas og lillesøster Lærke i et parcelhus på 
Linåtoften i Sunds.
Oliver vil gerne være professionel fodboldspiller så vi har udvalgt 
ham til at være trin 2 i den raket, der måske kan føre til drømmen 
og som vi fortæller en historie om her i Sunds IFs jubilæums-
skrift. Oliver har besøg af sin gode ven Mathias, som sidder og 
lytter med ved bordet.

Hvordan ser din drøm ud, Oliver?
– Først at komme på akademiet i FCM og spille i super-
ligaen. Siden drømmer jeg om at spille for Barcelona 
og komme på landsholdet.

Sådan! – det er da vist det, der hedder at gå »AllIn« –  
men fortæl os lige hvordan det begyndte  
og hvad der skal ske i fremtiden?
– Jeg startede dagen efter min 4 års fødselsdag – jeg 
fik at vide at jeg først  måtte spille i klub, når jeg var 4 år. Jeg spillede med 
dem der var et år ældre i Sunds Idrætsforening.
Sanne kigger på sin dreng og siger: – Han er jo ikke af de største, men han 
har en vilje uden lige. Han er en klog spiller! Oliver skal ikke ind og slås 
med dem. Han har altid været bidt af fodbold, men jeg har fokus på, om vi 
har en glad og veltilpas dreng.
Oliver tager over: – Lige nu går jeg i en »elite-klasse« på Sønderager, men 
om ½ år får vi besked om optagelse på akedemiet i Ikast og om det bliver 
en ét- eller en tre-årig kontrakt, der optages ikke ret mange – for to år 
siden kom der bare tre ind.

Det lyder spændende og svært – Hvis du nu skal kigge tilbage, 
hvad har du så fået med dig her fra Sunds Idrætsforening?
– SIF har givet mig glæden og lysten, vi har fået oplevelser 
ved stævner og udlandsture og de har givet mig fodbold-
evner både fagligt og teknisk – det vigtigste er at de har 
givet mig glæden og lysten. En god tid – og jeg oplever ikke, 
at det har været et problem at blive trænet af far! 
Fedt at komme ind på skolen – hårdt at sige farvel i den sidste 
kamp.

Vi ønsker Oliver alt mulig held og lykke med fremtiden – han har allerede 
rigtig mange fans, der vil følge med i hans fodboldkarriere!

Sunds Idrætsforenings

Sølvnål
 – uddeles ved 10 års frivilligt arbejde i klubben

15 | Thomas Pedersen

11 | Jesper Lauridsen

12 | Torben Falsig

15 | Anders Frederiksen

06 | Michael Laursen

14 | Søren Skytte

02 | Hans Therkelsen

13 | Per V. Nielsen

06 | Niels Kristian Larsen

15 | Bodil Møller

11 | Torben Hagelskjær

12 | Christian Clausen

13 | Per Vallebæk Christensen

10 | Marius Jakobsen

10 | Kaj B. Kristensen

97 | Kirsten Jensen

99 | Svend Aage Jensen

14 | Torben Hansen

15 | Karsten Møller

15 | Søren Peder  Jensen

99 | Jan Nørgaard

13 | Mogens Sørensen

 – jeg oplever 
ikke, at det 
har været 
et problem 
at blive 
trænet af 
far! 

06 | Bjarke Therp Jensen
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Sunds Idrætsforenings

Bronzenål
 – uddeles ved 5 års frivilligt arbejde i klubben

94 | John Nørskov
94 | Uffe Johansson
95 | Andes Øster
96 | Gunnar Skærlund
96 | Eddie Lund Andersen
96 | Mikael Foldager
98 | Jan Rahbek
98 | Anni Jensen
98 | Erland Petersen
98 | Linette Poulsen
98 | Søren Jørgensen
99 | Conni Christensen
99 | Steen Kristensen
99 | Ib Jensen
99 | Ralph Smith
01 | Aksel Kristensen
01 | Jesper Bertelsen
02 | Aage Knudsen
03 | Lars Pedersen
03 | Johnnie Jacobsen
03 | Steen Hansen
03 | Børge Søndergaard
05 | Brian Kristensen
05 | Lasse Christensen
05 | Morten Jensen
06 | Morten Sørensen
06 | Kim Olesen
06 | Jens Ole Mogensen
07 | Jan V. Nielsen
07 | Cunning Krøjgård
07 | Per Holm Jensen
07 | Anders Lisby
08 | Michael Juel
08 | Claus Nielsen
08 | Kurt Johannesen
08 | Poul Venø

09 | Kim Líndved
09 | Daniel Pallesen
09 | Jonas Max Jensen
09 | Ivan Rasmussen
09 | Per Kjær Jensen
09 | Jørgen Jensen
10 | Lars Bo Nielsen
10 | Ulrich Meedom
10 | Lisbeth Hammer Riis
10 | Bill Sønderby
10 | Else Sønderby
11 | Thomas Jensen
11 | Per Guldbjerg Lok
11 | Hanna Mæng
11 | Bo Mortensen
11 | Tommy Nygaard
12 | Finn Spicker
12 | Thomas Schmidt
12 | Charles Hundevad
12 | Frank Bust
12 | Bo Vang
13 | Lennart Jensen
13 | Morten Nørgaard Nielsen
13 | Povl Henning Thomsen
13 | Jan Nonbo Kristensen
13 | Peter Davies
13 | Frode Jensen
13 | Henrik Kristensen
13 | Lilly Sommer
14 | Emil Mæng
14 | Søren Kusk Mikkelsen
14 | Kristian Wille
14 | Jesper Svendsen
14 | Jacob Ganc
15 | Dennis Lund

Stadig i rødt …
 fra Sunds Idrætsforening til landsholdet …!

Christian Kudsk er vores tredje trin i raketten mod 
drømmekarrieren som professionel fodboldspiller 
– med rod i Sunds IFs ungdomsafdeling – og han er 
tæt på; i disse dage er han ved at forlænge med Vejle 
Boldklub til fuldtid i førsteholdstruppen – sådan!

Tak fordi du vil være med i jubilæumsskriftet, Christian – 
Fortæl os lidt om, hvordan dit fodboldeventyr begyndte?
– Jeg startede som 4-årig i Sunds IF, spillede med dem 
der er et år ældre det første år. Så begyndte mine jævn-

aldrende og dem spillede jeg 
med indtil U11. Jeg rykkede op og 
spillede igen et år med ældre – 
hvorefter jeg skiftede til Ikast.
Jeg var på fodboldskole i Ikast 
og blev spurgt om jeg havde lyst 
til at træne derude, det gjorde 
jeg så nogle gange, og skiftede 
herefter til Ikast. Jeg spillede på 
11-mands i et år– herefter kom 
jeg til FCM og spillede der i tre år.
Jeg gik i Sønderager Skolens »eli-
teklasse« i to år. Som U15 blev jeg 
tilbudt kontrakt på et år. Jeg blev 
skuffet over, at FCM ikke ville skri-

ve en 3-årig kontrakt så jeg takkede nej – og skiftede til 
Vejle. Jeg ved ikke hvorfor det lige blev Vejle – de tilbød 
en kontrakt på fire år, ét år på efterskole og derefter tre 
år handelsskole (HHX).

Hvordan gik det så her?
– Jamen jeg tror da det gik godt for da landstræneren 
var i Vejle blev jeg udvalgt til kamp på U16.
Oktober 2014 kom jeg på U16 landsholdet, vi spillede en 
hjemmekamp i Nykøbing Falster

Hvor på banen vil du helst spille?
Har spillet midtbane – i Vejle spiller jeg højre kant, jeg 
kan også godt spille venstre.

Hvem er dit forbillede som fodboldspiller
– Ronaldo … måske faldt det ikke rigtig i interviewer-
nes smag for inden Christian fik uddybet svaret ville de 

vide hvilken dansk spiller 
han eventuelt havde som 
forbillede, men det fik han 
heller ikke lov at svare på. 
På efterfølgende spørgs-
mål fik Christian dog 
fortalt, at hans stærke sider er teknik, hurtighed på de 
første meter, spark,  god spilforståelse og overblik.
De største øjeblikke har været landskampe og debuten 
på Vejles 1. divisionshold – ja og så dengang han score-
de to kampe i træk.

Det bliver spændende at følge denne dygtige og sympa-
tiske unge mand – med rod i Sunds Idrætsforening og 
med fortsat sympati for FCM – på trods af skuffelsen! 

 – det er et stolt 
øjeblik at trække 
landsholds-trøjen 
over hovedet …  
Christian Kudsk 
Mortensen 
tidligere Sunds IF

 – jeg blev 
da skuffet 
over, at 
FCM ikke 
ville skrive 
en 3-årig 
kontrakt …

75 år
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1967 – 72

Hallen bygges …
– og Sunds Idrætsforening tager deres del af slæbet

Bonderøv med 
glimt i øjet …
 – Ulrik ved hvor han kommer fra og lægger ikke skjul på det.

Ulrik Lindkvist er sidste del af vores 
4-trins raket mod drømmekarri-
eren – med rod i Sunds 
IFs ungdomsafdeling 
– Han gik hele vejen fra 
spirende frø til etableret 
superligaspiller og er nu 
tilbage i civilt job som 
Head of Sales med egen 
chefstol på MCH Arena!

På en solbeskinnet dag 
byder Ulrik os velkom-
men med kaffe og kage 
i loungen, til en snak 
om sin vej fra Sunds IFs 
ungdomsafdeling til der, hvor han 
sidder i dag.

– Det starter i det små, i Sunds, hvor 
jeg får min opvækst … flytter til 

byen fra Randers som 
1-årig.
I de små samfund 
hænger man ud med 
de samme, det giver 
tryghed – Sunds er 
der hvor jeg udklæk-
kede talentet, havde 
tryghed, nærvær og 
kammerater. Jeg er 
nok noget af en tryg-
hedsnarkoman. Det 
er ekstremt vigtigt, at 
man stadigvæk bibe-

holder et fornuftigt sammenhold i 
de små klubber.

Ramme bolden 

Jeg kunne godt finde ud af at 
ramme bolden … nogen vil sige lidt 
bedre end andre – men dem man 
render sammen med, dem skal man 
udfordres af – allerede tidligt gik 
det op for mig, at det var det her jeg 
gerne ville. 
Som junior på fodboldskole lærte 
jeg af Flemming Serritslev at sparke 
vristspark i strømpesokker!
Så begynder det her »fiskeri«, hvor 
vi bliver kontaktet af Ikast. 
– Så gik det lidt slag i slag … over 
ynglingetiden til en seniorkarriere 
med 149 kampe for FCM. Jeg havde 
min egen Sunds-fangruppe, stor 
opbakning – jeg har aldrig glemt 
hvor jeg kommer fra og jeg var altid 
ovre og sige tak for kampen …
Karrieren sluttede med ophold i 
AGF, VB og AC Horsens.

Head hunted …

Så en dag i sommeren 2012, ringer 
min gamle »far« Jens Ørgård og 
siger at jeg skal tilbage …
»Det kan jeg jo ikke. Jeg er lige 
startet i ACH … og for øvrigt har jeg 
taget på!«
»Ja, ja rolig…det er ikke fordi du skal 
spille«. Økonomien i FCM var dårlig, 
sælgerne var forsvundet…alt sejle-
de…det var ikke godt…direktøren 
var væk…
»Vi bliver nødt til at få noget blod 
ind, som kender den her klub 
–  brug for at der tilføres klubben 
noget DNA.
Jeg kunne ikke sige nej – og her er 
jeg så.
Jeg ser ikke mig selv som noget spe-
cielt, men mere som den ydmyge  
bonderøv med glimt i øjet …

– Du skal skabe din egen historie 
med tilpas ydmyghed…du bliver 
nødt til at være dig selv først og 
fremmest…hvis man er det og er 
ærlig, så kommer man også langt…

67 |  Sunds Idrætsforenings nyoprykkede serie 2-hold.

67 |  Frivillige byggede Sunds Hallen!

67 |  Hallen indvies 11. august og betød en markant 
opblomstring af indendørs-fodboldspillet

67 |  En stolt formand for Sunds IF, Gudmund Overby,  
foran resultatet af de mange frivillige timers  arbejde.

71 | 10-årige Gitte Holm indtager fortjent sin 
plads i Sunds IFs historie som pigen,  

der åbnede klubbens øjne for,  
at piger også vil spille fodbold!

69 |  Nyt tiltag: 
Sunds IF pionerer 
med reklamer på 
kamptrøjen. 
Giver 1.500 kr. 
pr. sæson! 
Gudmund og 
Christian giver 
håndslag …  
og Ib poserer.

 –  Jeg havde 
min egen 
Sunds-
fangruppe 
Ulrik 
Lindkvist 
Head of Sales FCM

 – Jeg er nok 
noget af en 
trygheds-
narkoman
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Engsig sætter gode 
værdier i førersædet …
 – »Årets transportvirksomhed« i Danmark konstaterer et fælles værdigrundlag med Sunds IF

Vi sidder rundt om bordet i 
Engsig Transports mødelokale 
på Hollingholtvej i Sunds, 
dog har Lene endnu ikke 
sat sig. Hun står henne ved 
kaffemaskinen og venter på 
at maskinen skal blive færdig. 
Engsig Transport er ejet af 
ægteparret Lene og Leif Engsig 
og formålet med vores besøg 
er at få tegnet et lidt mere 
personligt billede af firmaet, 

der har sagt ja til at være 
hovedsponsor i Sunds IF. Lene 
sætter sig og vi beder dem 
fortælle lidt om firmaet. Leif 
kigger over på Lene og spørger 
om han skal begynde og Lene 
afleverede straks bolden 
tilbage til Leif, som fortsætter: 

– Jeg startede op for mig selv for 
21 år siden – som selvkørende 
vognmand i egen bil.

 Vi havde en idé om, at vi ville 
være bedre end dem, der var på 
markedet i forvejen.
Det var et stort mål og til tider 
har det da også været en svær 
fødsel, men på rigtig mange 
parametre synes vi faktisk det er 
lykkedes. Vi har haft evnen til at 
tilpasse os markedet – det var 
specielt vanskeligt i finanskrisens 
første par år, hvor vi var rigtig 
udfordret, men det gik stille og 

roligt fremad og for fire-fem 
år siden fik vi et tilbud om at 
overtage en virksomhed i Ikast 
og det satte virkeligt gang i 
virksomheden. Vi råder nu over 
16 biler og 19 chauffører.
Vores kerneområder er stykgods 
og inventar til skoler, sygehuse, 
forskningsinstitutter og nye 
butikker i storcentre.
Vi har selvfølgelig nogle faste 
kunder vi kører for, men vi har 
ikke nogen fast køreplan. Vi 
kører ofte med dyre, special-
fremstillede varer, som kræver 
ugers fremstillingstid og som 
skal bruges umiddelbart efter 
levering, så det er vigtigt at det 
kommer sikkert frem og at vore 
chauffører har forstand og evner 
til at håndtere produkterne.
Vore kunder forventer, at når de 
ringer og laver en aftale så hol-
der den aftale og varerne kom-
mer sikkert frem og bliver leveret 
på rette tid og sted.

På jeres hjemmeside kan man læse 
at I har en »Grøn Certificering« – 
hvad betyder det?
– Det vil jeg gerne svare på, siger 
Lene og fortsætter: – Som et led 
i certificeringen kontrollerer vi 
den enkelte lastbils brændstof-
forbrug – og derved får vi fokus 
på chaufførernes 
kørestil – og vi 
har fået certifi-
ceringen hvert 
år siden 2013. Vi 
beskriver chauf-
førernes kørestil 
og sætter os mål 
om at forbedre 
den enkelte last-
bils kørselsøko-
nomi. Vi holder 
møder med vore chauffører og 
de er sågar på kurser for at for-
bedre deres kørestil og de bliver 

derved en del af vores grønne 
profil og de sætter en ære i at 
have så god en brændstofs-
økonomi som 
muligt – og der 
er god økonomi 
i at køre med 
gode dæk, hyp-
pig kontrol og 
ansvarlig kørsel. 
Vi har en med-
arbejder, som 
er rigtig dygtig 
til det der med 
dæk og vi følger 
hans anbefa-
linger og kører 
med trykmålere 
på vore lastbiler så vi opnår det 
optimale. Det er ikke uvæsentlig 
at kunne køre 500 meter ekstra 
pr. liter, når et vogntog normalt 
kun kører 3,5 km pr. liter diesel. Vi 
kører på gode og dyre dæk, men 
med hyppig kontrol og ansvarlig 
kørsel er der hurtig økonomi i 
det. Vi gør det på grund af vore 
værdier og faglige stolthed – og 
så vil vi gerne være det gode 
eksempel. Her tilføjer Leif at kø-
rehastigheden naturligvis også 
spiller en stor rolle. 

Nogle må have bemærket jer 
som det gode eksempel for vi 

så først på året at I, 
sammen med to andre 
transportvirksomheder, 
var blevet nomineret 
til »Årets transport
virksomhed« i Danmark.  
Hvordan gik det?
Det er tydeligt at Lene 
glæder sig til at svare på 
netop det spørgsmål.
– »Fantastisk« – vi fik 
faktisk titlen og det er 

vi meget stolte af – men endnu 
bedre, vore chauffører er stolte 
af det og firmaet har dermed 

19 gode ambassadører kørende 
på de danske landeveje – med 
lyst og evne til at være det gode 

eksempel, som passer 
med vore værdier.

Det er et meget 
sympatisk billede vi har 
fået af jeres virksomhed.  
Nu kunne vi godt tænke 
os at høre lidt om jeres 
forhold til Sunds IF og 
hvornår og hvorfor I 
valgte at lægge jeres 
sponsorkroner her?
– Så vidt jeg husker 
er vi lige startet på 
femte år, for vi har 

lige forlænget og jeg mener det 
var en fire-årig aftale vi lavede 
fra starten. Vi lærte klubben at 
kende gennem vore børn, som 
alle spiller eller har spillet fod-
bold – og vi har altid følt, at der 
blev gjort et stort stykke frivilligt 
arbejde for at de skulle føle sig 
tilpas i klubben.

Tror I ikke at firmaet kunne have 
fået en breddere profilering med et 
sponsorat i FCM?
Lene og Leif kigger på hinanden 
og Lene svarer: 
– »Man kan vælge at støtte på 
grund af en nøgtern overvejelse 
af PR-værdien, men man kan 
jo også gøre det med hjertet i 
respekt for, at en stor gruppe af 
frivillige trænere og ledere, der 
i forvejen har en travl hverdag 
bruger deres fritid og energi på 
at skabe gode og trygge rammer 
for vore børn fritidsbeskæftigel-
ser – og det synes jeg faktisk, at 
vi som lokal virksomhed har en 
pligt til at støtte op omkring.

– Klubbens værdier falder godt 
i tråd med de værdier vi har i 
virksomheden.

 – vi ville være 
bedre end 
dem, der var 
på markedet 
i forvejen

 – Klubbens 
værdier  
falder godt i 
tråd med de 
værdier vi 
har i virksom-
heden
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1973 – 79:

Nyt klubhus …
–   og starten på en æra  

med førsteholdet i serie 1

78 | Bruno, Brian og Viggo på træningslejr i sneen i Nymindegab …

78 | »Champagneholdet«

73 |  Rejsegilde på klubhuset 
fra venstre: John, Bent, Niels Jørgen, Gudmund, 
Sonja og Irma.  
Irma var den første kvinde i Sunds IFs bestyrelse

76 |  Ubesejret 
juniorhold med 
en målscore  
på 72 mod 16!

73 |  For første gang oprykning til serie 1

73 |  Overby og »Tolle« inspicerer …

74 |  Det færdige klubhus

77 |  Den nye »sponsorfinansierede« 
tribune på Stadion

74 |  Det kører  
med Anton ved rattet …

73 | Klubbens første pigehold

78 | Tombola i Herning Centret

Anton: … og så får vi lige 3 vers af »Bombardine«

76 |  DM vindere indendørs under DDSG&I

73 |  De frivillige igen …

75 år
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DBU Jyllands

Sølvnål
 –  kan tildeles efter indstilling ved minimum 15 års frivilligt,  

ulønnet arbejde inden for unionen eller dens klubber.

97 | Leif Christensen

95 | Bjarne Skodborg

11 | Jesper Bangsgaard

13 | Jan Højgaard

95 | John Jensen

97 | Poul Erik Nørtoft

95 | Anders Knudsen

05 | Willy B. Nielsen

14 | Hans Buhl

13 | Henrik Mortensen

97 | Erik Nørgaard

13 | Allan Jørgensen
97 Ole Andersen

07 | Per Husak

98 | Martin Kristensen

93 | Ole N. Olesen

98 | Søren Døssing

15 | Erik Kiilerich

95 | Peder Vestergaard

13 | Ole Hammer

09 | Jørn Sørensen

11 | Morten Therp

09 | Pia Krøjgaard

95 | Erik Dalbjerg 

15 | Kitt Kok

13 | Kim Kristensen

15 | Kaj Jørgensen

Knopperne blev  
slået i med søm
 – Karlen hjalp mig med at lave mine første »fodboldstøvler«

Den 87-årige Peder Christensen 
og hans søde kone Olga gav os en 
varm modtagelse da vi mødte op 
for at få en snak med Peder, der 
er den nulevende 1.-holdsspiller, 
der har kendt jubelaren længst. 
Interviewet foregik i deres dejlige 
sommerhus ved Sunds sø en som-
merdag i august.

Peder fortæller: – Dengang var det 
jo missionsfolk der bestemte … så 
jeg startede i FDF. Jeg ville nok ger-
ne have begyndt at spille fodbold 
noget før – men det hed sig jo, at 
man kunne komme ud i noget  skidt 
når man spillede fodbold. Vi havde 
ikke samme indstilling, men jeg fik 
da lov.
Der var jo Thorup Boldklub, men der 
måtte jeg ikke spille, for fatter (Ejner 
Christensen, red.) havde selv spillet 
for Sunds Boldklub anno 1919.

Jeg havde ikke fodboldstøvler til at 
begynde med, men jeg havde nogle 
sko, og vi savede runde propper af 
træ. Karlen og jeg slog dem i med 
søm…når man var færdig med kam
pen, var knopperne faldet af! 
Der var mange der ikke havde fod-
boldstøvler. En gang havde Jens Dyt 
lånt et par, der var møøøj for store til 
ham…han ku ikke holde dem på….

Kan du huske nogle af dine 
holdkammerater fra 
dengang?

– Ja, den bedste at 
spille sammen med 
var Thorkild (Tolle) 
og så din far, Kesse, 
siger han henvent 
til Jønne. – »Tolle« 
var centerforward, 
men der var nu ik’ 
møj arbejde i ham!

Hvornår kom du på 1. holdet? 

– Det gjorde jeg som 17-årig i 1947.
Den første gang var en lørdag aften, 
jeg var i marken – vi havde høstet 
hele dagen og negene sku’ jo sættes 
sammen. Så kommer fatter noget 
stærkt på cykel hen over marken. 
»Peder, du ska’ hjem!«…»Hjem?…
jeg skal da have det her sat op«.
»Nej, det skal jeg nok ordne…de 
har ringet…du skal på 1. holdet – du 
skal i bad…du skal ikke gå ned i 
søen og bade…det bliver man slap 
af…det går i benene…du skal gå 
under bruseren.«

Det må have været en stor ære at 
komme på 1. holdet som 17årig?

– Ja, men jeg har aldrig fået så 
mange skældud af træneren…Peter 
Simmelkjær…han spillede med, 
afleveringerne skulle selvfølgelig 
være rigtige…det var imod Kibæk.
Da jeg var ude at tjene på Store 
Lundgaard (18 år), hentede min 
fatter mig på motorcykel.

Stadionpleje med hestespand

I 1944 blev græsset på det nye stadi-
on slået med to heste og en slåma-
skine…»og det var flotte heste«, siger 
Peder, »det gik fatter op i. Jeg tror ikke 
jeg slog det mere end en enkelt gang«.

Peder slutter sin aktive karriere som 
Old Boysspiller i Herning Fremad 
– og her tilføjer Olga: »Peder fik en 
modtagelse der sagde sparto i Her
ning. De tog sig godt af ham…der var 
virkelig et varmt hjerte og venskab…

vi har begge to nydt 
godt af det. – De havde 
så stort et favntag«.

Min far var omme og se 
mig hver gang…vi fik 
noget snak når jeg kom 
hjem…jeg snakkede 
om den og den, der var 
god…»du var nu også 
god«, sagde far…

97 | John Nielsen

 – Min far var 
omme og 
se mig hver 
gang 
Peter  
Højland 
Christensen 
SuperSenior

 – »Tolle« var 
centerforward, 
men der var nu 
ik’ møj arbejde 
i ham!
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Sunds Idrætsforenings

Guldnål
 – uddeles ved 15 års frivilligt arbejde i klubben

Anden hæder
Hædersbevisninger – tildelt personer i Sunds Idrætsforening  
for foreningsarbejde til almenets glæde og gavn.

Erik Dalbjerg
02 |  Årets Sunds Borger – 

tildeles Midtbanks og 
Sunds Borgerforenings 
initiativpris.

Willy »Bager« Nielsen
12 |  Årets Sunds Borger – 

tildeles Handelsbankens 
og Sunds 
Borgerforenings 
initiativpris.

Ole N. Olesen
04 |  Tildeles Midtbanks 

Idrætslederpris

04 |  Udnævnes til  
Årets Sunds Borger – 
tildeles Midtbanks og 
Borgerforeningens 
Initiativpris.

08 |  Tildeles Nordeas  
»Gør det muligt pris«.

Anders Knudsen
08 |  Tildeles DBU Jyllands 

ungdomslederlegat.

09 |  Årets Sunds Borger – 
tildeles Handelsbankens 
og Sunds 
Borgerforenings 
initiativpris.

Jørn Sørensen
10 |  Første æresmedlem i 

FCM Klubsamarbejdet 
som anerkendelse for 
en indsats af en helt 
specielt karakter helt fra 
samarbejdets start.

DYT
 – still going strong

Spilleren med det længste medlemsskab af Sunds IF

»DYT« med det borgerlige navn 
Jens Nørgård Hansen tager imod 
i haven med tre kolde pilsnere. 
Jens har haft medlemskort i Sunds 
IF siden først i 50’erne og har det 
stadig. Han spiller om mandagen 
på 60+ og i vinterpausen hver 
onsdag på lysbanen bag hallen. 
Fodboldkærligheden har han ikke 
fra fremmede. Hans far, Osvald 
Nørgård Hansen har æren som 
første målscorer for Sunds IF ved 
indvielsen af det nye stadion i 
august 1944. 

Hvorfor øgenavnet »DYT«?
– Da »Krille« (Bent Kristensen, red.)
og jeg var soldater sammen, skulle 
de ud på feltbanen, jeg skulle ordne 
min motorcykel (jeg var motorordi-
nans) – majorens oppasser stod læ-
net over sin jeepmotor, jeg trykkede 
på hornet, da de menige kom forbi 
…oppasseren slog sit hoved mod 
motorhjelmen og udbrød: »din, din, 
din…(ville ikke bande)…DYT«, sagde 
han så. Det hørte »Krille« og kaldte 
mig derefter DYT, det blev også brugt 
som kodeord når vi var på øvelse!

Hvordan var det at spille fodbold i 
klubben da du var dreng?
– Vi klædte om i skolens gymnastik-
sal. »Krille«, mig og nogle andre spil-
lede på træningsbanerne bag ved 
skolen – vi var 7-8 år. Det var Sigvald 
Johansen, som boede i den gamle 
kro der sagde, at vi kunne komme  
og træne. Noget egentlig træning 
fik vi nu ikke – så vi fortsatte bare 
med at spille.
Jeg kan huske at vi spillede mod 

Gjellerup KFUM. Dem havde vi altid 
problemer med. De havde én de 
kaldte Peter Cykelskrald. Han spil-
lede i forsvaret – ham kunne vi ikke 
komme forbi. 
Som ynglinge spillede jeg bl.a. 
sammen med »Krille«, Niels Arne 
»Post« og Helner. Jeg debuterede på 
førsteholdet midt i 60’erne.

Har du haft andre opgaver i klubben 
end at spille fodbold?
– Ja, jeg har hjulpet til med byggeri-
et af klubhuset og Sunds Hallen.
Jeg kan huske vi stod ved blande-
maskinen – vi blandede og blande-
de…indtil kl. 13:00 og kl. 14:00 skulle 
vi spille kamp. Det var hårdt…vi 
stillede vist med fuldt hold…
Jeg har hjulpet med bankospil på 
Hotel Princess…for at skaffe penge 
ind til klubben, så der blev råd til 
klubhus og hal.

Har du nogle ønsker til jubilaren, som 
du gerne vil have opfyldt?
– Jeg savner information om, hvad 
der sker omkring de gamle…vi kan 
ikke se det på hjemmesiden…alle 
de andre hjemmekampe står der…
– De fysiske rammer trænger til en 
renovering. Der er for lidt plads!

Hvad har SIF givet dig?
Kammeratskab og så synes jeg vi 
har det hyggeligt. Både mine børn 
og børnebørn spiller herude…

Jeg har altid været Sundsspiller. 
Det er jeg stolt af og det er jeg glad 
ved…dem man har spillet med 
altid…dem svigter man ikke…

 – Jeg har 
altid været 
Sunds spiller, 
det er jeg 
stolt af
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Fra ydmyg lade til mere 
plads og flot facade
En af Europas største regntøjsproducenter har valgt at støtte Sunds IFs ungdom

Vi blev modtaget i vindfanget til 
virksomheden Lyngsøe Rainwear, 
som har til huse på Hammershus-
vej 1 i Herning. Manden der modta-
ger os er blond, i første halvdel af 
fyrrerne, iklædt blå cowboybukser 
og en langærmet, hvid polo-shirt 
og et venligt og åben smil. Vi giver 
manden hånden og præsenterer 
os som Jønne og Polle fra Sunds 
Idrætsforening og at vi har en afta-
le med Bo Lyngsøe.

– Jamen det er mig – og velkommen. 
Skal vi ikke begynde med at gå en 
tur rundt for at se virksomheden …?

Efter rundvisningen bliver vi budt på 
kaffe i det lille mødelokale, som med 
et stort vinduesparti hænger godt 
sammen med de øvrige 
lokaler. Vi beder Bo præsen-
tere sig og fortælle lidt om 
virksomheden.

– Jeg hedder Bo Lyngsøe 
og har været indehaver af 
virksomheden Lyngsøe Ra-
inwear siden starten i 1999. 
Vi begyndte i en lade ude i 
Sunds, men siden 2012 har 
vi til huse her på Hammershusvej i 
Herning, hvor vi har omkring 6500 
kvm. Vi er til daglig 16 mand her i 
Herning og har samtidig ansat en 
del på kontorer rundt omkring i 
udlandet.
Vi er én af Europas største regntøjs-
producenter og inden for off-shore 
er vi den anden største i verden. 

Stort varelager
Bo oplyser, at egenkapitalen er pla-
ceret i et temmelig stort varelager 
og fortsætter:  

– Vi har et sted mellem 4 og 6000 
varenumre og det har vist sig at 
være en stor fordel. Det betyder 
nemlig at vi som regel kan levere 
fra dag til dag og det kan ofte være 
med til at sikre ordrerne og 
rimelige priser. Vi sælger til 
30-40 lande og 90% af vores 
produktion går til eksport.
Det er til boreplatforme, 
landbrug, fiskeri, entrepre-
nørvirksomhed i både privat 
og offentlig regi, hvor der er 
behov for vind- og vandtæt 
samt åndbar beklædning. 
Vi er en handelsvirksomhed, 
som får produceret, hvor 
kvalitet og økonomi går 
hånd i hånd og vi samarbejder med 
innovative og dygtige designere. 

Det sikrer, at vi kan leve 
op til de strenge lovgiv-
ningsmæssige krav, der 
stilles i dag. Metervaren 
opkøbes både i og uden-
for EU.

På jeres hjemmeside kan 
man læse at 
sikkerhed priori
teres højt i jeres 

produkter. Hvordan det?
Vores mål er at designe og 
producere det allerbedste, 
funktionelle og innovative 
regntøj, som kan hjælpe til 
med at forhindre alvorlige 
skader på arbejdsplad-
sen. Derfor er alt vores tøj 
certificeret til de nyeste 
europæiske standarder 
omkring sikkerhed. Det 
handler om at være synlig 
når man arbejder ved og på vejene, 
om brandhæmmende egenskaber i 

arbejdstøj til brug på boreplatforme 
eller i brandvæsenet og om antista-
tiske- og termo-mæssige egenska-
ber m.m.m. 

Hvad gør dig særlig stolt 
som virksomhedsejer?
Jamen jeg er da stolt af at 
stå i spidsen for en virk-
somhed, som leverer det 
bedste regntøj man kan 
få på markedet – og så 
er jeg stolt af have nogle 
medarbejdere, hvis 
engagement og indsats 
sikrer, at det kan lade sig 
gøre. Sytten år uden røde 
tal på bundlinjen er vel 

også værd at tage med.

Vi vil godt høre lidt om dit engament i 
Sunds Idrætsforening. 
Hvorfor er du sponsor i klubben?
Jeg har en gruppe dygtige og loyale 
medarbejdere, som kommer fra 
Sunds og som har børn, der spiller 
fodbold i Sunds Idrætsforening. En 
af medarbejderne spurgte om hun 

ikke skulle få Ole Olesen 
til at henvende sig til os. 
Det sagde jeg ja til og da 
vores snak gik godt blev 
vi enige om et samar-
bejde.

Kunne du ikke få mere 
PR ved at støtte en større 
klub?
I dette tilfælde valgte jeg 
måske mest med hjertet, 
og så vurderede jeg vel, 
at der var mere brug for 
pengene i Sunds IF.

Jeg har det helt godt med at støtte 
det frivillige arbejde lokalt.

det bedste 
regntøj 
man kan 
få på 
markedet

Sytten 
år uden 
røde tal på 
bundlinjen

Jeg har det 
helt godt 
med at 
støtte det 
frivillige 
arbejde 
lokalt
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1980 – 89

Gode gamle dage …
– med nostalgi og fest i omklædningsrummet

87 |  Jubelår med mestertræneren 

Jack Madsen i spidsen for 

Sunds IFs nye serie 1-hold

85 |  »Reunion 1973«  – nostalgitræf med showkamp 12 år efter

Det var lige før  
man havde glemt 
seniorafdelingen
Men det er der da heldigvis blevet rettet op på i de senere år

Vi har inviteret den tidligere anfø-
rer og nuværende midtbanespiller 
for Sunds IFs førstehold, Jimmy 
Riis, til et interview hjemme hos 
den ene af redaktørerne. Jimmy 
er 29 år og har ca. 180 førsteholds- 
kampe på CV’et. Der er det speciel-
le ved Jimmy , at han bor i Aarhus, 
men har valgt at tage turen hjem 
til Sunds 2-3 gange om ugen – blot 
for fortsat at spille fodbold sam-
men med en skare af kammerater 
som han begyndte at spille sam-
men med som 5-6 årig. Det kan 
kan man da kalde klubånd!

 Fortæl lidt om hvorfor du gør det:
– Jeg flyttede fra Sunds for 5-6 år 
siden – har spillet i Aarhus, men vi 
var nogle stykker der gerne ville 
tilbage til Sunds – for det sociale…
der er et unikt socialt sammenhold, 
der hyggesnakkes efter kamp, der 
tændes op i grillen…der er et kanon 
sammenhold – mange af dem der 
spiller i Sunds er vokset op i Sunds, 
og kender hinanden på en anden 
måde… Vi fik en aftale om også at 
blive trænere…

Flere år tilbage har der været en trist 
tendens til at folk faldt fra, urba-
niseringen gjorde at folk flyttede 
til Aarhus, de studerede osv. – det 
var lige før man helt havde glemt 
seniorafdelingen…
De bedste bliver skudt af sted til 
de større klubber, old-boys gi der 
ikke spille med de 18 årige der er 
tilbage – men vi har fået en opblom-

string inden for de sidste 2-3 år, med 
mere fokus på seniorafdelingen.

Hvad skyldes denne opblomstring?
– Der har jo altid været en god 
stemning i klubben, venskabeligt…
Men et nyt tiltag er, at Per og Kar-
sten laver mad til os en gang om 
måneden efter torsdagstræningen. 
Det er med til at give et rigtig godt 
sammenhold.
 Men det er også vigtigt at få skabt 
den følelse, der bor i de ældre »nu 
skal vi til 1. holds kamp« – man har 
prøvet med at tilbyde grill og pølser, 
men der skal også være godt fod-
bold at se på, for at folk kommer.

Et fællesskab skal være åbent
– Det er svært ud af egen avl at 
skabe et stærkt hold, man skal være 
god til at få nye folk ind i klubben, 
kammerater, tilflytter, kolleger eller 
hvem man kender – i og med at 

alle kender hinanden så godt i 
klubben, kan det let blive et 

lukket fællesskab…

Stadion er flyttet, det kræver lidt 
tilvænning…for at folk naturligt 
kommer der…

Jeg har altid følt en stolthed ved 
at spille på 1. holdet – om det så er 

serie 5 eller 1, vil der altid være et 
konkurrence-gen inden i en…
man føler en vis stolthed når 

man repræsenterer klubben og 1. 
holdet, det tror jeg alle vil føle…

 – man føler 
en vis stolt-
hed når 
man repræ-
senterer 
klubben  
og 1. holdet
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1990 – 91

Byfest og jubilæum
– de første æresmedlemmer på væggen

90 |  Juniorerne vinder JM i B-rækken. – Samme år 
hjembragte de et flot trofæ fra Italy Cup – her 
foreviget på holdbilledet på Verona Stadion

91 |  Det afholdte landsmesterskab med 1200 
deltagere, klubbens jubilæumsarrangement 
samt byfesten – gjorde at året blev et 
økonomisk rekord-år

91 |  I forbindelse med receptionen ved 
klubbens 50 års jubilæum blev der 
uddelt diplomer til klubbens to første 
æresmedlemmer:  
Gudmund Overby og Anders Vang Nielsen

 – unge 
mennesker, 
der er lidt 
»nede at 
vende« dem 
brænder jeg 
for at hjælpe

– de kalder ham 
»FriWilly«

– og det sagt med den største respekt, for Willy er  
om nogen manden med netværket  

til mobilisering af hjælpere til stort set hvad som helst.

Willy »Bager« Nielsen er mødt op i klubhuset til en lille snak om sin 
rolle som organisator af frivillige hjælpere til opgaver af forskellig 
art – lige fra lounge-værtinde til P-vagt og større oprydninger.

Willy, fortæl os lidt om din baggrund 
og hvad der ligger til grund for din 
rolle som organisator af frivillige 
hjælpere.

– Vi flyttede til Sunds i 1987 – i et 
hus på Skalmejevej, hvor vi har et 
godt naboskab. På det tidspunkt 
havde Grøn Koncert-ka-
ravanen også et stop i 
Herning. Sunds IF havde 
jobbet med oprydning 
og her var jeg med som 
almindelig hjælper. På et 
tidspunkt tog jeg over 
som tovholder, jeg fik et 
godt samarbejde med 
muskelsvindsfonden, 
måske pga. min tilgang 
til at skaffe hjælpere 
– og da det stoppede 
i Herning fortsatte vi i 
både Århus og Esbjerg.

Hvordan skaffer du hjælpere?

Jeg arbejder på produktionsskolen, 
med unge mennesker, der er lidt 
»nede at vende«…dem brænder jeg 
for at hjælpe, hvis jeg kan få dem 

med, ser man en helt anden side af 
de unge mennesker. Jeg får nogen 
med, som jeg ved, har det godt 
sammen, så de er der som et hold 
og ikke som enkeltpersoner.  
Jeg har mange at tage af – det er 
både tidligere elever, deres venner, 

forældre osv.
Jeg bruger helst ikke 
frivillige fra idræts-
foreningen – de har 
nok andet at lave. – 
De unge jeg bruger 
får oplevelsen…
ingen har efterspurgt 
andet…

Det er kun Sunds jeg 
arbejder for og når de 
her ting fungerer, så 
er det fordi de unge 
bliver spurgt om de 

fx, har en veninde eller en ven…
de kender hinanden og kommer af 
sted som hold…det er ret mange 
der skal samles og det er midt i 
ferien…det er hårdt, men vi har det 
sjovt sammen.

MCH-arena:

– Første gang jeg var på MCH Arena 
var jeg der som menig sammen 
med andre hjælpere. Vi skulle have 
fat i Peter Vestergaard…(troede 
det var ham fra Sunds…det var det 
ikke), vi fandt ham, han stod og 
fumlede med noget strøm.
»Vi skal hjælpe med at rydde op«
»kan du for f..... ikke se jeg har 
travlt…«

Der skal bruges 30-40 hjælpere ved 
hver kamp. Jeg har lavet hold, så de 
kan bytte indbyrdes. – En gang blev 
jeg bedt om, at stille med nogle flot-
te piger i loungen til at tage imod 
sponsorer…de drenge jeg havde 
med at gøre, var i alderen hvor de 
gik i byen, så de fandt hurtigt nogle 
veninder…holdt ikke i længden.
 Jeg har et helt fantastisk samarbej-
de med BOXEN – Ved EM damer i 
2010, var vores folk bodygard for 
statsministeren, kronprinsen osv…
så det er vigtigt at håndplukke de 
unge, så de som udgangspunkt 
kender de kendte….
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Sunds IF takker og …

mange bør nævnes …
 –  Sunds IF har altid været begunstiget af en stor,  

trofast garde af frivillige hjælpere, der på hver sin måde har bidraget til 
fællesskabet og fortjent at blive nævnt ved en sådan begivenhed. 
Vi nævner i flæng, vel vidende at vi overser mange. 
Det er ikke af ond vilje – snarere dårlig hukommelse, så bær over med os.

41 | Svend Voetmann
42 | Harry Johansen
42 | Sigvald Johansen
43 | Harald B. Andersen
44 | Magnus Lauersen
47 | Søren Michelsen
47 | Svend Johansen
50 | Chr. Maul
50 | Anders Nørgaard
53 | Thorkild Hansen
54 | Peder Christensen
57 | Kurt Jensen
59 | Erik Nielsen
60 | Helner Vestergaard
69 | Bent Kristensen
70 | Thyge Sand Andersen
70 | Per Voetmann
70 | Kjeld Wagner
71 | Tage Mikkelsen
72 | Larve Nielsen
73 | Niels Jørgen Mogensen
73 | Irma Christensen
73 | Sonja Christensen
75 | Herdis Vorup
75 | Kaj Nørgård

76 | Ejgil Kjær
76 | Jens Verner Birk
76 | Egon Østergaard
78 | Michael Poulsen
78 | Henning Jensen
79 | Jens Dyt Nørgaard
79 | Ole Holdgård
81 | Jens Erik Graversen
82 | Uffe Bech
82 | Kim Lodahl
82 | Bent Siggård
83 | Ole Vestergård
84 | Svend Jensen
85 | Svend Erik Larsen
85 | Ulla Jensen
92 | Birgit Lauridsen
94 | Jan Rahbek
94 | Gert Pedersen
97 | Laust Lynggaard
97 | Michael Heegård
97 | Mads Meedom
98 | Kim Pallesen
99 | Christian Lauridsen
00 | Lene Jakobsen
og mange, mange flere …

 Vi er gode til det 
med løg …
 – det dufter i hele huset og de spør’: »Hva’ ska’ vi ha’?«

Vi har inviteret os selv til en hyg-
gesnak med et par af sværvægter-
ne i begrebet. Per Husak lægger 
sommerhus til og Karsten selskab, 
solen skinner og søen ligger lige 
uden for vinduerne. Så kan man 
vist ikke forlange mere. Ifølge dem 
selv er de bare et par tokkenokker, 
der går rundt og hygger sig med at 
lave lidt mad og sådan – og det er 
de rigtig gode til.

Gør os lige lidt klogere på,  
hvad det er I går og laver …

Per: Det var Willy og Niels Erik 
(Bager og Bilde) der fødte ideen – 
måske fordi der var for lidt klubliv…
de spurgte om jeg ville komme og 
hjælpe med at lave mad i klubhuset, 
Karsten kom med – det er en 10-11 år 

siden. Dengang var klub-
livet ved helt at dø ud.
Karsten: Jeg blev passiv 
medlem af KFM (Kun For Mænd),  
jeg spiller ikke selv fodbold.

KFM var fra starten 
hver torsdag uden for sæsonen

– Nogen har rod i SIF, de går først ud 
og spiller fodbold, andre kommer 
kun for at spille BOB og så’n, så spil-
ler de ovenpå. Vi står og kokkererer 
i køkkenet og kan høre deres små 
udbrud, fortæller Per og fortsætter:
– Hvis der er kampe i TV, så bliver 
der tændt for det – de er blevet en 
lille smule mere sociale derude.
Fra starten var det hver torsdag, fra 
uge 42 til efter påske, men nu har 
vi udvidet til osse at lave mad ved 

første torsdagstræning i måneden 
i seniorafdelingen. Det er her vi 
bruger tricket med løg, det skal bare 

branke lidt, så dufter 
det i hele huset og 
de stikker hoveder-
ne ind på vej ud til 
træning og spørger 
til hvad vi skal have.

Vi mærker at de 
unge mennesker er 
glade for det…

– Når der er færrest 
fremmødte er vi en 12-14 stykker. Vi 
har kun aflyst én eller to gange – det 
er vejrafhængig…glatte baner, så 
kommer der ikke så mange – men 
ellers samler det en masse…gud 
nåde og trøste hvis vi ikke kommer…
Øl- og vinsmagning samt julefrokost 
er osse populære (40-50 deltager)
Vi har haft besøg af Richard Møller, 
Henrik Lindinger og Sepp Piontek.

… og I har fået Gudmund Overbys 
mindepokal !

– Jah, den så vi ikke lige komme –
troede kun det var noget, der skulle 
gå til trænere…

 – de er blevet 
en lille smule 
mere sociale 
derude …

Når vi handler, så går vi og smådriller/skændes 
over disken i Brugsen – det er vi vist kendt for.  
Der er osse nogen, der spø’r om vi er gift …
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1992 – 2006

På vej …
–  Klubhusudvidelsen og et farvel

92 |  Damerne rykker i serie 1

95 |  Det første 
spadestik til den 
nye tilbygning

92 |  Fagenes fest som byfestunderholdning

01 |  DBUs sølvnål for 25 års klubarbejde

01 |  Markering af klubbens 60 års fødselsdag med 
juniorholdet anno 1972 vs klubbens Senior Old 
Boys. Kampen blev speaked af Claus Steinlein FCM

97 | Klubhusindvielsen

96 | Rejsegilde på klubhusudvidelsen

00 |  Æresmedlem 
Gudmund Overby 
var ikke mere

1992
MID

SO
MMER

FEST
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2007 – 2016

mod nye mål
– Fodboldcamp, Ungleder, Ud af PomFRITTEN og Luna på besøg

15 |  Sunds Fodboldcamp

14 |  Ungleder Camp

13 | Ud af  PomFRITTEN

16 |  Tidligt i jubilæumsåret tog en stolt formand imod  
TV3+ ikonet, Luna Christofi på Kyocera Unimerco 
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16 | Pione Sisto signerer fantrøje ved jubilæumskampen i Sunds
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